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1.  
 

Budgetopfølgning, 2024 

Bilag 1: Budgetopfølgning 2024 

Bilag 1a: Budgetversion 3, 2024 

 TJO nævnte, at der er søgt 
fremrykket nogle 
investeringer. Bestyrelsen 
godkendte det reviderede 
budget.  

2.  
 

Godkendelse af budget 2025 

Bilag 2: Budget 2025 

Bilag 2a: Budget 2025 som prioriteret 

 EØA orienterede om, at de 
midler, der var afsat til et 
fælles projekt ift. sundhed 
ikke er relevant, da 
ansøgningen er sendt ind 
med 4 deltagende 
nationalparker uden NP 
Thy. TJO nævnte, at der med 
budgettet her gøres et stort 
indhug i opsparingen. KT 
beklagede, at han ikke kunne 
deltage i budgetseminaret, 
men bakker op om det, der 
foreligger. Bestyrelsen 
godkendte budgettet for 
2025, samt at der, forudsat 
at hvis der kommer økonomi 
til det med finansloven, kan 
stillingen som kommunika-
tionsmedarbejder slås op.  
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3.  
 

Erhvervspartnerskaber 

Bilag 3: Erhvervspartnerskaber 

 PSS støttede det, men fandt 
også at man kunne sige 
5.000, 10.000 og 25.000 kr. 
KT fandt det vigtigt, at vi 
går ind i at kunne lave 
konkret værdi i relation til 
ESG-dagsordenen. PSS 
nævnte, at der også kan 
være aktører udenfor 
lokalområdet, som vil støtte 
projekter også til større 
beløb. LINN nævnte, at det 
er vigtigt at kunne vise, den 
forskel det gør. HH fandt det 
vigtigt at være opmærksom 
på, at det tager tid at få en 
god biodiversitet og at der 
undervejs i processen vil 
være gode historier at 
fortælle. Bestyrelsen 
godkendte ændringerne.  

4.  
 

Gæstemonitering og -forvaltning 

a. Data i naturen v. Lodbjerg Fyr 
b. Internationale erfaringer 

Bilag 4a: Gæstemonitering og forvaltning 

 FW orienterede yderligere 
om erfaringerne fra 
projektet. Bestyrelsen tog 
orienteringen til 
efterretning, og  anbefaler 
den kommende bestyrelse at 
overveje, om der kan være 
behov for yderligere og gøre 
brug af de erfaringer, der er 
gjort i projektet, herunder 
hvad oplysningerne skal 
bruges til.   

5.  
 

Evaluering af funktionsperioden 2021-24 

Bilag 5: Evaluering af funktionsperioden 

 KS nævnte, at det er vigtigt 
at inddrage de kompetencer, 
der er i bestyrelsen og rådet, 
og at det ikke har været gjort 
tilstrækkeligt i de to seneste 
perioder. TJO nævnte, at det 
har været forsøgt, herunder 
også at der har været nedsat 
udvalg, der har fået 
delegeret kompetence til det. 
NV nævnte, at rådet var 
positive i deres evaluering, 
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både i forhold til, at der 
bliver lyttet, at der er gode 
drøftelser og at man kan 
komme med forslag. KT 
anbefalede, at den nye 
bestyrelsen kan lave et 
kodeks for arbejdet, 
herunder også hvordan 
formandskabet arbejder. 
TJO nævnte, at det er 
naturligt for en ny bestyrelse 
at forholde sig til. PSS 
nævnte, at det var svært som 
ny i bestyrelsen at forholde 
sig til så store beslutninger, 
så det kan være vigtigt, at 
der laves et kursus for nye 
bestyrelsesmedlemmer først. 
KL og KS bakkede op om 
idéen. LINN nævnte, at det 
kan være svært at få 
overblik over, hvilke ting, 
man overtager som ny 
bestyrelse, herunder de 
beslutninger, der tidligere er 
truffet. Hun roste for 
materiale og dagsordner, så 
der ikke er behov for at lave 
baggrundsresearch. Især 
fandt hun budgetseminaret 
godt. LINN anbefalede, at 
man kan overveje i særlige 
situationer at give mulighed 
for undtagelse fx med online 
deltagelse. KL fandt, at 
budgetprocessen både har 
givet mulighed for at forstå 
det bedre, men også har 
bidraget til at ryste 
bestyrelsen sammen, fordi 
god tid sammen er vigtigt. 
Hun roste materialet og den 
servicering, der har været af 
bestyrelsen. HH nævnte, at 
han nyder arbejdet, men 
også at der var mange bilag 
til det første møde, som kan 
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virke voldsomt. Han tænkte, 
at resultater fra projekter 
godt kan formidles 
undervejs, fx sidst på året. 
PSS nævnte, at en tur ud at 
se nogle konkrete projekter 
også giver noget værdifuldt.   

6.  
 

Orientering 

a. Miljøministeriets afslag på en privat lodsejers 
anmodning om en beskeden udvidelse af 
Nationalpark Thy 

b. Åbent brev til miljøminister Magnus Heunicke fra 
fem bestyrelsesformænd 

c. Ansøgning til 15. Juni Fonden 
d. Ansøgning til Novo Nordisk Fonden 

Bilag 6a: Afslag til privat lodsejer 

Bilag 6b: Åbent brev til miljøminister Magnus Heunicke 

Bilag 6c: Ansøgning til 15.  Juni Fonden - beskrivelse 

Bilag 6d: Ansøgning til Novo Nordisk Fonden - beskrivelse 

 Ad a) TJO nævnte, at det på 
nuværende tidspunkt nok er 
svært, bl.a. med ændringer 
ift. ministerierne. KL 
nævnte, at man ikke i Lild 
har opgivet det endnu. 
Bestyrelsen tog 
orienteringen til 
efterretning.  

Ad b) TJO nævnte, at der 
ikke er kommet noget svar. 
PNC fandt, at det var godt, 
man gjorde det. KS fandt 
ikke brevet godt.  

Ad c) EØA nævnte, at det er 
et to-årigt projekt på 1,4 
mio. kr. PSS fandt, at det var 
en god ansøgning.  

Ad d) Projektet ligner en 
ansøgning på 6 mio. kr, der 
blev sendt sidste år, men er 
skåret til, så budgettet er 4,7 
mio. kr. Heraf er 0,54 mio. 
kr til NP Thy (lønmidler, 
opdatering af film, 
materialer, indretning af 
klimatoper, koordinering m. 
lærere, samt administration) 

e) Orientering om workshop 
d. 20/9 om ”stille friluftsliv”. 
Materialet uploades efter 
mødet.   

7.  
 

Emner til drøftelse i rådet  NV nævnte, at introduktion 
til nye medlemmer kan være 
relevant. Der er et stort 
ønske i rådet om at komme 
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ud, og de foreslog, at man 
gør det i fællesskab med 
bestyrelsen.  

8.  
 

Mødeplan, 2024 

a. Workshops d. 27. november  
b. Ordinært møde d. 18. december kl. 16-19 

 TJO nævnte, at det kan 
være, man d. 18. december 
ved, hvem der kommer med i 
den næste bestyrelse.  

9.  
 

Udkast til mødeplan 2025 

a. 22. januar kl. 16-19 
b. 26. marts 
c. Opstartsseminar d. 15-16. maj 
d. 18. juni  
e. Budgetseminar d. 7-8. september 
f. 24. september 

 KT nævnte, at d. 7-8. 
september er en søndag-
mandag.  

10.  
 

Eventuelt  Intet at bemærke.  

11.  
 

Godkendelse af referat  Bestyrelsen godkendte 
referatet.  

 
 
 
 


